
 

  
 

MOTION 1 Svenska Dobermannklubben HS yttrande  

Motionärens yrkande 

Motionären yrkar att: 
  

• RAS ska aktivt arbeta med frågan om att fastställa att de tester, avseende DCM, som idag 
utgör rekommendation istället blir obligatoriska. Det ska således vara obligatoriskt för 
alla hundar som ska användas i avel att genomgå en hel hjärtscreening inom ett år före 
varje parning. Denna hjärtscreening innebär 24-timmars Holter EKG, ultraljud och 
färgdoppler.  

 

• För att planerade och födda valpkullar ska få presenteras på SDK:s hemsida och andra 
sociala forum som tillhör Svenska Dobermannklubben och tillhörande lokalområden är 
kravet att föräldradjuren är testade enligt ovan.  

 

• RAS ska arbeta för att endast valpar efter de föräldradjur som genomfört fastställda 
hälsotester avseende DCM ska kunna registreras hos Svenska Kennelklubben. 

 
Styrelsens ställningstagande 

Svenska Dobermannklubben ansvarar tillsammans med Svenska Kennelklubben (SKK) för 

dobermannrasens utveckling i Sverige.  

Dobermannklubben startade 2010 ett DCM screeningprojekt tillsammans med SLU/prof Jens 

Häggström och har sedan dess rekommenderat alla uppfödare och hanhundsägare att hjärt-

screena Dobermann utifrån den internationella standarden som är framtagen för detektering av 

DCM. 

2014 beslutades att ansöka om att screening-resultaten ska ingå i rasens hälsoprogram och 
därmed registreras centralt på SKK/Avelsdata.  
Klubben framkom med en ansökan till SKK som blev godkänd 2018 och gällande 2019-01-01.  
 
I gällande RAS (under revidering) står att läsa;  

Svenska Dobermannklubben anser att följande prioriteringsordning bör följas:  

1: Hälsa 2: Mentalitet  3: Brukbarhet/bruksegenskaper  4: Exteriör   

Dessa fyra punkter, i dess prioritering, ska alltid ses som en riktlinje i avelsarbete. 

Gällande DCM specifikt står att läsa;  
 
Hundar som ska användas i avel ska vara fullständigt screenade och fria inom ett år från parning. 
Hundar använda i avel ska obduceras oavsett vad de avlidit av. Tikar ska ej paras före 3 års ålder, 
hanar ska vara över 5 innan de går i avel. 
 



 

  
 

Eftersom DCM är en progressiv sjukdom finns tyvärr inga garantier att en hund som bedöms vara 
frisk vid ett tillfälle inte utvecklar sjukdomen senare i livet, varför en kontinuerlig testning i 
kombination med senare avelsdebuter är viktigare än ett test, en gång I livet. 
 
Den mest säkra diagnostiska metoden som finns att tillgå är obduktion med histopatologisk 

undersökning av hjärtmuskulaturen. Metoden är förstås inte tillämpbar på levande avelsdjur men 

är en bra metod att tillgå hos avlidna djur för att kunna kartlägga sjukdomen i rasen. Även detta är 

tydliggjort som en uppmaning till uppfödare I RAS, även när DCM inte är dödsorsaken. 

Att avelsdjur bör genomgå en screening innan parning är medlemmarna överens om och den 
förändringen skedde över ett par års tid genom information, föreläsningar och diskussioner. Efter 
flera år av aktivt arbete med SKK/SLU och medlemmarna, fick vi stånd till en ansökan om officiell 
registrering för Hälsoprogram Nivå 1 - enligt den internationella standarden.  
Ändringar I rasers hälsoprogram är således ett arbete över tid, som måste föregås av att alla 
medlemmar måste vara överens om förslaget, samt mångårig statistik som ingående data. 
 
SDK har också en holterväst att hyra för medlemmar till ett rabatterat pris samt en DCM fond som 
medlemmar kan äska pengar från vid utförd DCM screening. 
 
Vi kan se att utvecklingen för dobermannklubbens aktiva uppfödare som väljer att screena sina 
avelsdjur enligt rekommendationerna är positiv. Dock ska tilläggas att ett test innan parning inte 
är en garanti. 
 
SDK HS anser att klubben gjort ett gediget arbete med att införa Hälsoprogram Nivå 1 samt har 
tydliga avelsrekommendationer I RAS, att ändra registreringsregler är därför inte aktuellt i 
nuläget, innan det nuvarande Hälsoprogrammet och RAS kunnat utvärderas över tid. 
Utvärderingen försvåras också av att antalet registreringar minskat kraftigt under perioden som 
klubben arbetat aktivt med DCM screening. Enligt prof. Jens Häggströms föreläsning I november 
2023, har också flertalet framsteg skett i forskningen om gener med avseende på DCM, där en 
långt större population är underlag till forskningen, vilket är positivt för rasen på sikt. 
 
Arbetet med hur vi får alla uppfödare att följa rekommendationerna I RAS bör fortsätta. Detta kan 
exempelvis göras genom att arbeta med information och diskussionsforum för att fastställa 
nuvarande status för hur medlemmar /uppfödare ställer sig till avelsrekommendationerna, men 
också genom att marknadsföra klubbens DCM fond som ger ett ekonomiskt stöd vid tester, samt 
hur vi får en ökad användning av klubbens egen holterväst.  
 
------------------------------------------------------------- 
 
HS anser därför motionen Besvarad. 


